
ČERVENEC 2021

Společenská  rubrika
Životní jubileum oslaví

Růžena Zbránková 74 let

Jana Kučerová 70 let

Vladimír Jakab 70 let

Antonín Černota 64 let 

Zdeněk Mitáš 61 let

Odvoz odpadu

Papír pondělí 12. červenec 29. týden

26. červenec 31. týden

Plast úterý 13. červenec 29. týden

27. červenec 31. týden

Směsný odpad úterý 6. červenec 28. týden

20. červenec 30. týden
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Městský úřad Andělská Hora informuje
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Právní služby 

Právní služby jsou určeny občanům Andělské Hory a Pusté Rudné.
Právní  služby  jsou  poskytovány  na  MěÚ  Andělská  Hora  v  zasedací
místnosti vždy od 15.00 do 17.00 v těchto dnech: 

19. července 2021 9. srpna 2021 13. září 2021

11. října 2021 8. listopadu 2021 13. prosince 2021
Miroslav Novotný, starosta

Tenisové kurty – provozní doba pro veřejnost
V platnosti od 1. 5. 2021

září – červen pondělí – pátek 15.00 – 20.00 hodin

sobota – neděle 8.00 – 20.00 hodin

červenec – srpen pondělí – neděle 8.00 – 20.00 hodin

šk. tenisový kroužek čtvrtek (celoročně) 15.00 – 18.00 hodin

Dočasná změna hodin pro veřejnost

Ve středu  21.  7.  2021 bude  pošta  v  Andělské  Hoře pro veřejnost
otevřena od 8.00 do 10.00 hodin. Děkujeme

Česká pošta

Příspěvky občanů 
Jak to je. . . 

Vážení spoluobčané,
proběhlo veřejné zasedání zastupitelstva města A. Hora. Ale než se

k několika  postřehům  dostanu  odpovím  na  dotaz  občana/občanky  obce,
který/á  se  mě zeptal/a.  Zněl:  „Kolik hodin  trvalo  vykopání  základů pro
plechové přístřešky za obecními domy?“ Dotázal jsem se účetní obce a ta
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ofotila fakturu a starosta mi ji na pracovním jednání předal. Zemní práce za
domy  197–198,  celkem  55  hodin,  á  750,-  výše  odměny  41  250,-  Kč.
Kopalo se od 18. 5 – 13. 7. 2020. Na dotaz, proč se kopalo tak dlouho, mi
bylo sděleno místostarostou, že výkopové práce probíhali  i jinde a že je
všechno  v pořádku.  Ostatní  zastupitele  to  nezajímalo.  Já  jsem  ale
přesvědčen  o  čestném  jednání  vedení  obce  a  tudíž  se  mi  nelíbí  různé
neopodstatněné  poznámky  o  tom,  že  se  proplácí  opravy  stroje,
neodpracované hodiny, soukromé výkopy apod. Vždyť všem nám jde o to,
abychom si z obecních peněz nedělali živnost! Na okraj: 1bm výkopu nás
stál 550,- Kč. A hlavně heslo dne „Musíme ty k…y vyházet“. Vzpomínáte?
Teď se ukazuje proč.

Rovněž by bylo dobré s lidmi mluvit a řešit problémy. Například to,
že sousedovi v ohradě leží dobytek a zda to řeší. Je to lepší než volat na
hygienu a potom se divit, že dotyčný je při konverzaci trochu odměřený.
Inu každý po svém.

Samotné zasedání mělo poklidný průběh do doby, než se občan obce
zeptal „Za kolik prodáváme plnometr štěpky z obecních lesů.“ Bylo to jako
když šlápnete do lejna. Začalo kopání a tryskala zloba a frustrace, ale bylo
to velmi poučné. Mě osobně to přineslo poznání, že ne všechny informace
jsou pro ostatní zastupitele a občany, protože ani straničtí kolegové starosty
o tom nevěděli. O čem? O tom, že jedna firma si v obecních lesích vyrábí
z klestí a odpadního dřeva štěpky a odváží je k zpeněžení. ZDARMA. Při
dotazu  proč  o  tom  zastupitelé  neví,  mi  bylo  starostou  sděleno,  že  ON
rozhodl a stejně o odpad nikdo nemá zájem, apod. Všiml jsem si, že časté
používání zájmena „Já“, vytváří dojem, že město Andělská Hora je vlastně
„Miroslavovo království“. Ještě si můžeme zpívat? Proč si myslím, že tento
postup není správný. Obecní majetek je majetkem všech občanů obce, vč.
starosty. Dokonce přísahal, že o něj bude pečovat. Obecním majetkem je
tudíž vše i odpad z lesa. Otázka zpeněžení není v tom, že se dřív dával klest
na hromady a nechal se zetlít, ale v tom, že dříve nebyla technika, která
umožnila jeho zpracování a zpeněžení. Nová doba umožňuje ledacos. Tak
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trochu počtů: 1m³ štěpky, která je použita na spalování je vykupována až za
550,-  Kč.  Z našeho  lesa  denně  odjíždí  2  nákladní  soupravy,  tedy  asi
2x60m³.  Cena  66.000,-Kč.  DENNĚ.  Za  měsíc  to  může  být  přes  milion
korun. Samozřejmě jsou v tom náklady na práci a techniku s odvozem, ale
je to výborný kšeft, když nemusíte platit surovinu. Proč obec nepodepsala
dohodu  o  provedení  práci  s místními  občany,  když  potřebnou  techniku
máme? Možná bychom získali prodejem štěpky do pokladny pár set tisíc
korun,  ale  měli  bychom  alespoň  něco.  Takto  nemáme  ani  korunu.  O
správnosti postupu starosty si udělejte obrázek sami. I když je pravda, že to
spoust  občanů  obce  nezajímá.  Ale  jenom  trochu  nastíním.  Jakékoliv
hospodaření s majetkem obce musí projít zastupitelstvem, schválí se záměr
a následně to, co se vyvěsilo. Myslíte si, že to tak bylo? A to jsme ještě
nerozebírali  hospodaření v obecním lese. To budete koukat,  až to budete
číst.  Jo a vězte,  že  do našeho „plátku“ nepíši  nic,  co by nebylo možné
doložit,  byť na základě svědectví občanů. Jde spíš o to, že dobří lidé si
zaslouží  informace a  dobrý spánek.  Tím nemyslím to,  že celá  Andělská
chodí v noci po „dědině“. S přáním klidného spánku.

A nečekejte  reakci  na  reakci.  Já  své  úvahy  a  myšlenky  píšu  pro
občany, kteří nechtějí mazat med kolem ústní dutiny.

Ing. Ladislav Langer

Zahradnické okénko aneb co nás čeká v   červenci  
V červenci již ve velké míře sklízíme plody našeho jarního úsilí, ať

už jde o zeleninu, ovoce, ale i rozkvetlé záhony. Stále je však čas na setí a
výsadbu pro pozdní sklizeň.

Léto je  dobou drobnějších zahradních prací,  stále  je  však potřeba
rostliny přihnojovat a zavlažovat, ideálně brzy ráno nebo večer, a pokud se
červenec vydaří a je teplo, je nutná každodenní zálivka. Kdo má zásoby
dešťové vody, má velkou výhodu. Co se týče hnojení, kvetoucím rostlinám
často chybí fosfor a draslík, které jsou součástí organických i plných hnojiv,
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často s postupným uvolňováním. Hnojiv je na trhu velký výběr, speciálně
určených pro konkrétní skupiny rostlin.

Okrasné květiny na zahradě sice není nutné přihnojovat, porostou i
bez  toho,  pokud  jim  ale  hnojivo  dodáte,  zvýšíte  jejich  vitalitu  i  krásu
kvetení. Hnojivo však nezbytně potřebují letničky zasazené v truhlících a
květináčích, neboť jej mají jen ve velmi omezeném příjmu.

Co s jahodníky po sklizni?
Pokud si ponecháte rostliny jahod na záhoně i další rok, po odplození

potřebují,  abyste  odstřihli  přebytečné  výhony,  které  rostlinu  zbytečně
vyčerpávají, rostliny dobře zalijte a dopřejte jim mírné přihnojení. Pokud
jsou  listy  jahodníků  napadeny  skvrnitostí,  odstraňte  je  a  nechte  pouze
srdíčka sazenic. 

Pokud budete jahodníky vyměňovat (obvyklá délka plození jsou tři
roky,  potom rostlina ztrácí  sílu),  je  červenec ideálním měsícem, protože
nové  sazenice  nejenže  stačí  zesílit  a  nebudou  ohroženy  mrazíky,  ale  v
příštím  roce  už  budou  i  plodit.  Od  matečné  rostliny  odeberte  dobře
vyvinuté sazenice. Dejte pozor, aby byly zakořeněné, a odeberte je s celým
kořenovým balem. Přesaďte je na nový záhon. Sazenice odebírejte pouze
od zdravých a dobře plodících, jednoletých matečných rostlin.

Jakou zeleninu zasít v červenci?
Stále ještě je čas pro založení nové zeleninové sklizně.  Vysévá se

pekingské  a  čínské  zelí,  fenykl,
špenát  či  endivie  i  letní  saláty.
Poskytnou  ještě  podzimní  a  poté
časnou jarní  sklizeň.  Nově  zasetou
zeleninu je třeba pravidelně zalévat,
abyste  uspíšili  její  sklizeň.  Čínské
zelí  tvoří na rozdíl od pekingského
otevřené hlávky. Oba druhy stihnou
do  podzimu  vyrůst,  i  když  je
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zasejeme nyní. Vysít můžete také ještě mrkev, především odrůdy s kratším
kořenem.

U tyčkovitých rajčat stále důsledně vylamujte zálistky, které rostliny
pouze vysilují, i když již první rajčata dozrávají. (U keříčkovitých rajčat
postranní výhony neodstraňujeme, protože na nich narůstá úroda). Rajčata
zaléváme pouze ke kořenům, abychom zabránili přílišné vlhkosti na listech,
která může napomoci pro uchycení plísně. 

Okurkám kropení na list  naopak prospívá,  neboť je prevencí proti
svilušce i padlí, kterými často trpí. Ovšem je vhodné je provádět ráno, aby
do večera stihly oschnout –  přemíra vlhka zase podporuje  rozvoj  plísně
okurkové.

Příprava meruněk a jabloní na sezonu
Ovocné  stromy  mající  bohatou  násadu  zatím  nezralých  plodů  je

potřeba  za  suchého  počasí  důkladně  zalít.  Spíše  než  častá  a  povrchní
zálivka pomůže jednou za týden okolí stromu vydatně prolít, ráno či večer,
odstátou,  nejlépe  dešťovou
vodou.  Půdu  pod  stromy
namulčujte, například posečenou
trávou.  Před  nastýláním  však
půdu mělce a opatrně prokypřete
–  mulč  na  zatvrdlé  půdě
pomáhat nebude.

Jablka,  švestky a slívy je
třeba  chránit  proti  obalečům,
zvláště  za  teplého  počasí.
Pomáhají světelné i feromonové
lapače  či  žluté  lepové  desky.  Chemická  ochrana  je  posledním řešením,
pouze pokud na stech náhodně vybraných plodech objevíte více jak čtyři
vajíčka. Jsou bílá, později červeně obkroužená, pouze 1 mm velká, plochá.

Alena Jáklová a Pavla Keilingová, občanky Andělské Hory
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Základní škola v Andělské Hoře informuje

Máme  za  sebou  velmi  zvláštní  školní  rok  2020/2021,  proto  si
dovolím krátkou rekapitulaci.

Zahájení  školního  roku  se  díky  vládním  opatřením  neuskutečnilo
tradiční formou tak, jak jsme byli léta zvyklí. V průběhu září a října jsme se
postupně vraceli k běžnému školnímu režimu. Od poloviny října však díky
zhoršující se pandemické situaci byly školy na základě vládního rozhodnutí
opět  uzavřeny.  Tuto  situaci  jsme  již  zažili  v březnu,  kdy  propukla
1. covidová vlna. Nikdo ale nečekal, že toto omezení bude trvat skoro půl
roku! Během krátkého časového období muselo vedení školy zajistit  vše
potřebné  pro  online  výuku  (nákup  notebooků  pro  pedagogy,  zapůjčení
notebooků  a  tabletů  žákům,  kteří  doma  výpočetní  techniku  nemají,
zprovoznit a propojit aplikace a programy, které slouží k samotné distanční
synchronní  (online)  výuce,  komunikaci  se  zákonnými  zástupci  apod.)
Pedagogové  se  rovněž  museli  s novými  aplikacemi  naučit  pracovat  a
v hodinách  informatiky  před  uzavřením  školy  se  s  nimi  seznamovali
samotní  žáci.  Distanční  výuka  byla  nesmírně  obtížná pro pedagogy,  ale
rovněž pro rodiče a žáky. Vládní opatření se měnila velmi často. Vedení
školy společně s pedagogy, vychovatelkami školní  družiny a kuchařkami
muselo na tato opatření nestále reagovat.  Po dubnovém návratu žáků do
školy všichni zaměstnanci pracovali na tom, aby byl zajištěn plynulý chod
školy  s  maximálními  bezpečnostními  a  hygienickými  opatřeními,  které
stanovilo  Ministerstvo  zdravotnictví  a  školství.  Závěr  školního  roku  již
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probíhal ve volnějším režimu, přesto dle doporučení MŠMT jsme se opět
stejně jako na konci minulého školního roku 2019/2020 nemohli důstojněji
rozloučit s našimi deváťáky za přítomnosti jejich rodičů, což mě opravdu
mrzí. 

Veškeré  školní  aktivity  a  akce  byly  během  šk.  roku  v podstatě
zrušeny. Z důvodů vládních nařízení se neuskutečnily hlavní školní akce –
maškarní  ples  a  školní  akademie.  Z tradičních  mimoškolních  soutěží  se
konala  pouze  přírodovědná  soutěž  Zlatý  list.  Této  akce,  která  proběhla
distanční  formou,  se  naši  žáci  pod  vedením  paní  učitelky  Ludviky
Matzkeové zúčastnili a nevedli si vůbec špatně. V září se žákům postupně
dařilo  plnit  disciplíny  Sazka  olympijského víceboje.  Po  uzavření  škol  a
zákazu  provozovat  v hodinách  tělesné  výchovy  sportovní  činnost  jsme
museli tyto aktivity přerušit. 

Co  se  týká  projektové
činnosti, zdárně jsme v tomto šk.
roce  dokončili  v  rámci
Operačního  programu  Výzkum,
vývoj a vzdělávání  pod názvem
Šablony  II  a  v prosinci  2020
zahájili Šablony III. Díky těmto
projektům  jsme  mohli
personálně  zabezpečit  školního
asistenta  v  Mateřské  škole  ve
Světlé Hoře a školního psychologa na Základní škole v Andělské Hoře. Na
základě dotací z tohoto projektu někteří pedagogové absolvovali distančně
některá školení pro pedagogy ZŠ a MŠ a pokračovali jsme v projektových
dnem ve školní družině a školním klubu deskových her.

V srpnu  loňského  roku  jsme  v  rámci  projektu  IROP  začali  s
modernizací  odborné  učebny  fyziky  a  chemie,  jazykové  učebny  a
bezbariérového  sociálního  zařízení.  Tato  „akce“  byla  dokončena  v září
2020. Velký dík patří  vedení Města Andělská Hora a zastupitelům, kteří
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projekt  podpořili.  Na  jaře  2021  jsme  získali  dotaci  ze  Státního
zemědělského a investičního fondu ČR, na základě které jsme pořídili nový
nábytek do školní jídelny, novou myčku nádobí a nábytek do kuchyně.

Opět  jsme  v tomto  školním  roce  úspěšně  zažádali  o  zařazení  do
projektu „Obědy pro děti“.  Tento projekt  má za cíl  finančně podpořit  ty
žáky, kteří se z finančních důvodů nemohli stravovat ve školní jídelně.

Tento  „zvláštní“  školní  rok  byl  pro  nás  všechny  velmi  náročný.
Museli  jsme  se  vyrovnat  se  spoustou  překážek.  Pevně  však  věřím,  že
nástrahy  a  nesnáze  nás  především posílily.  Tímto  chci  poděkovat  všem
zaměstnancům  školy  a  školky  za  jejich  odvedenou  práci  během tohoto
nelehkého  školního  roku.  Podpora  naší  školy  zvenčí  je  pro  nás  velmi
důležitá.  Proto  děkuji  panu  starostovi  Města  Andělská  Hora  Miroslavu
Novotnému, zastupitelům Města Andělská Hora, starostce obce Světlá Hora
Taťáně Svobodové a zastupitelům Světlé Hory za podporu školy a školky,
které si velmi vážím.  Také děkuji zaměstnancům Města Andělská Hora a
OÚ  Světlá  Hora,  kteří  se  školou  během  tohoto  školního  roku  rovněž
spolupracovali.  V neposlední  řadě chci  poděkovat  rodičům našich dětí  a
žáků, pro které bylo skloubení nejen distanční výuky, ale i zaměstnání a
osobního  života  velmi  náročné,  za  podporu  svých  dětí  a  spolupráci  se
školou.

Přeji všem žákům pěkné prázdniny, zaměstnancům školy a rodičům
příjemně strávenou dovolenou a věřím, že celý příští školní rok 2021/2022,
který zahájíme 1. září, bude „normální“.

Ing. Radek Peňáz, ředitel školy

Zlatý list
Dne  7.  5.  se  konalo  krajské  kolo  49.  ročníku  přírodovědně  –

ekologické soutěže Zlatý list. Tato soutěž bývala v minulosti u našich žáků
oblíbená a proto se i letos naše škola přihlásila,  i když zpočátku nebylo
jasné, zda bude probíhat prezenční formou přímo v Břidličné nebo online
formou – vše záleželo na vládních opatřeních.  Nakonec proběhla online
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formou a byla to v tomto ohledu premiérou jak pro organizátory, tak i pro
všechny  soutěžící.  Pomocí  googlemeet  bylo  vytvořeno  12  místností,  ve
kterých rotačním systémem soutěžící družstva odpovídala na otázky lektorů
nebo vyplňovala pracovní list. Tematických okruhů soutěže bylo celkem 12
-  obojživelníci,  geologie,  hydrologie,  ornitologie,  CHKO  Jeseníky,
botanika, myslivost, voda, savci, les, členovci, odpadky a v každé místnosti
měli  soutěžící  jen  10  minut  na  odpovědi.  Konkurencí  jim  byly  ostatní
základní školy z Moravskoslezského kraje včetně gymnázia.  Požadované
vědomosti byly nad rámec učebních osnov, takže i když jsme neskončili
„na bedně“, zaslouží si naši žáci pochvalu. Jedná se konkrétně o družstvo 1
-   Bronislav  Polášek,  Žaneta  Harazinová,  Viktorie  Krajčovičová,  Adéla
Nedbalová,  Petr  Andrys,  Kristýna  Szukalská  a  družstvo  2  –  Vanesa
Vondrová,  Eliška Černobilová,  Tereza Želinská,  Fillip  Harazin a  Michal
Snášel.

Ing. Ludvika Matzkeová, učitelka

Informace ze školní jídelny
Platby stravného na září 2021 můžete uhradit v pondělí 23. 08. 2021

v kanceláři školní jídelny při ZŠ a MŠ Andělská Hora a to v době od 7.15
do 11.00 hod a od 14.00 do 15.00 hod.

Bohdana Vikartovská,vedoucí ŠJ

Mateřská škola ve Světlé Hoře informuje

V měsíci  červnu  k nám  konečně  zavítalo  pěkné  a  teplé  počasí.
Společně s dětmi jsme většinu času trávili venku na sluníčku.

1. června děti oslavily svůj svátek pohybem na čerstvém vzduchu.
Venku na děti čekala různá stanoviště, kde si spolu zasoutěžily ve skákání
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v pytli, běhu, orientaci v prostoru, zadováděly si s míči a lanem. Po splnění
úkolů byly odměněny dobrotami a zmrzlinou. 

Tento měsíc jsme se věnovali především létu, letním sportům, počasí
a pozorování letní přírody. Připomněli jsme si svátek všech tatínků, který se
slaví  třetí  červnovou neděli.  Děti  s nadšením malovaly své tatínky nebo
dědečky a vyrobily jim přáníčko.  

Také  jsme  se  věnovali  především  prevenci  a  ochraně  zdraví  při
letních aktivitách. 

Předškoláčci  si  nacvičili  vystoupení  na  svůj  velký  den  –
ROZLOUČENÍ S PŘEDŠKOLÁKY. Vystoupení a pasování na školáky tak
udělalo pomyslnou tečku za letošním školním rokem. 

Na konci června si děti  odnesly domů své celoroční práce, aby se
pochlubily, jak se jim ve školce dařilo, a byly šikovné. 

V měsíci červenci čeká naši školku rekonstrukce sociálních zařízení
pro děti v obou třídách. 

Mateřská školka bude uzavřena od 5.  7.  2021 do 20.  8.  2021.
Provoz  pro  nahlášené  děti  začne  23.  8.  2021.  Běžný  provoz  bude
zahájen ve středu 1. 9. 2021.

Informační  schůzka  pro rodiče  přihlášených dětí  proběhne  ve
čtvrtek 26. 8. 2021 v 15 hodin.  Rodiče budou informováni o organizaci
školního roku, akcích, platbách školného, stravného a fondu. 

Důležité upozornění:
od  příštího  školního  roku
budou  platby  za  školné  a
stravné  probíhat
bezhotovostně. 

Děkujeme  všem
rodičům  za  vstřícnost,

spolupráci, trpělivost i pomoc, velmi si toho vážíme a přejeme jim i dětem
sluníčkové prázdniny plné klidu a pohody. 

Jana Šubová a celý kolektiv MŠ
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Informace z okolí

CENTRUM PRO ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÉ
MORAVSKOSLEZSKÉHO KRAJE O.P.S. – KDYŽ VLASTNÍ

SÍLY NESTAČÍ

Když jsme zdraví, nepřemýšlíme o tom, kde sehnat invalidní vozík,
jakým způsobem se dopravit  k lékaři/na  nákupy či  kdo by nám pomohl
s osobní hygienou a úklidem domácnosti.  Život je ovšem vrtkavý a vše se
může rázem změnit - ať už vlivem úrazu, nemoci či stářím. To co jsme
kdysi bravurně zvládali sami, nám nyní může činit potíže. Jste-li Vy či Vaši
blízcí v situaci,  kdy nevíte jak dál,  potřebujete poradit či  pomoci vlivem
zhoršení zdravotního stavu jsme tady pro Vás.  

Naše  organizace  se  zaměřuje  na  pomoc  osobám  se  zdravotním
postižením  a  seniorům.  Prostřednictvím  naší  bezplatné  poradny Vám
můžeme  poradit  s výběrem  vhodných  sociálních  služeb,  se  zajištěním
potřebných  dávek  a  příspěvků,  s výběrem  kompenzačních  pomůcek,
s žádostí  o  invalidní  důchod  apod.  V naší  půjčovně  kompenzačních
pomůcek seženete  mimo  jiné  chodítka,  mechanické  vozíky,  zvedák,
toaletní  nástavce a křesla či  vanové sedačky apod.  Potřebujete-li  pomoc
v oblasti osobní hygieny, přemisťování, polohování, podání stravy, zajištění
nákupu, běžných pochůzek, úklidu apod. je pro Vás vhodná naše služba
osobní asistence. V případě, že se potřebujete dopravit k lékaři, na nákupy,
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výlety  apod.  můžete  využít  naši  službu  individuální  bezbariérové
dopravy.   Náš  vozový  park  obsahuje  jak  běžná  osobní  vozidla,  tak
speciálně upravená pro vozíčkáře,  která díky nájezdové plošině zajišťují
veškerý komfort z jízdy. 

V případě dotazů či zájmu o naše služby nás neváhejte kontaktovat.
Centrum pro zdravotně postižené Moravskoslezského kraje o.p.s.
Detašované pracoviště Bruntál
Dr.  E.  Beneše  1497/21,  792  01  Bruntál,  tel:  554  718 068,  email:
czp.bruntal@czp-msk.cz
Web www.czp-msk.cz 

Odstávky elektřiny na území Andělské Hory
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	Vážení spoluobčané,
	proběhlo veřejné zasedání zastupitelstva města A. Hora. Ale než se k několika postřehům dostanu odpovím na dotaz občana/občanky obce, který/á se mě zeptal/a. Zněl: „Kolik hodin trvalo vykopání základů pro plechové přístřešky za obecními domy?“ Dotázal jsem se účetní obce a ta ofotila fakturu a starosta mi ji na pracovním jednání předal. Zemní práce za domy 197–198, celkem 55 hodin, á 750,- výše odměny 41 250,- Kč. Kopalo se od 18. 5 – 13. 7. 2020. Na dotaz, proč se kopalo tak dlouho, mi bylo sděleno místostarostou, že výkopové práce probíhali i jinde a že je všechno v pořádku. Ostatní zastupitele to nezajímalo. Já jsem ale přesvědčen o čestném jednání vedení obce a tudíž se mi nelíbí různé neopodstatněné poznámky o tom, že se proplácí opravy stroje, neodpracované hodiny, soukromé výkopy apod. Vždyť všem nám jde o to, abychom si z obecních peněz nedělali živnost! Na okraj: 1bm výkopu nás stál 550,- Kč. A hlavně heslo dne „Musíme ty k…y vyházet“. Vzpomínáte? Teď se ukazuje proč.
	Rovněž by bylo dobré s lidmi mluvit a řešit problémy. Například to, že sousedovi v ohradě leží dobytek a zda to řeší. Je to lepší než volat na hygienu a potom se divit, že dotyčný je při konverzaci trochu odměřený. Inu každý po svém.
	Samotné zasedání mělo poklidný průběh do doby, než se občan obce zeptal „Za kolik prodáváme plnometr štěpky z obecních lesů.“ Bylo to jako když šlápnete do lejna. Začalo kopání a tryskala zloba a frustrace, ale bylo to velmi poučné. Mě osobně to přineslo poznání, že ne všechny informace jsou pro ostatní zastupitele a občany, protože ani straničtí kolegové starosty o tom nevěděli. O čem? O tom, že jedna firma si v obecních lesích vyrábí z klestí a odpadního dřeva štěpky a odváží je k zpeněžení. ZDARMA. Při dotazu proč o tom zastupitelé neví, mi bylo starostou sděleno, že ON rozhodl a stejně o odpad nikdo nemá zájem, apod. Všiml jsem si, že časté používání zájmena „Já“, vytváří dojem, že město Andělská Hora je vlastně „Miroslavovo království“. Ještě si můžeme zpívat? Proč si myslím, že tento postup není správný. Obecní majetek je majetkem všech občanů obce, vč. starosty. Dokonce přísahal, že o něj bude pečovat. Obecním majetkem je tudíž vše i odpad z lesa. Otázka zpeněžení není v tom, že se dřív dával klest na hromady a nechal se zetlít, ale v tom, že dříve nebyla technika, která umožnila jeho zpracování a zpeněžení. Nová doba umožňuje ledacos. Tak trochu počtů: 1m³ štěpky, která je použita na spalování je vykupována až za 550,- Kč. Z našeho lesa denně odjíždí 2 nákladní soupravy, tedy asi 2x60m³. Cena 66.000,-Kč. DENNĚ. Za měsíc to může být přes milion korun. Samozřejmě jsou v tom náklady na práci a techniku s odvozem, ale je to výborný kšeft, když nemusíte platit surovinu. Proč obec nepodepsala dohodu o provedení práci s místními občany, když potřebnou techniku máme? Možná bychom získali prodejem štěpky do pokladny pár set tisíc korun, ale měli bychom alespoň něco. Takto nemáme ani korunu. O správnosti postupu starosty si udělejte obrázek sami. I když je pravda, že to spoust občanů obce nezajímá. Ale jenom trochu nastíním. Jakékoliv hospodaření s majetkem obce musí projít zastupitelstvem, schválí se záměr a následně to, co se vyvěsilo. Myslíte si, že to tak bylo? A to jsme ještě nerozebírali hospodaření v obecním lese. To budete koukat, až to budete číst. Jo a vězte, že do našeho „plátku“ nepíši nic, co by nebylo možné doložit, byť na základě svědectví občanů. Jde spíš o to, že dobří lidé si zaslouží informace a dobrý spánek. Tím nemyslím to, že celá Andělská chodí v noci po „dědině“. S přáním klidného spánku.
	A nečekejte reakci na reakci. Já své úvahy a myšlenky píšu pro občany, kteří nechtějí mazat med kolem ústní dutiny.
	Ing. Ladislav Langer

